

Famously known as "The Prophet" after his masterpiece poetry book translated into 110 different languages, Gibran Khalil Gibran was an Arab poet and writer born in Bcharre. In this episode of Real Arabic, we will visit Bcharre, where Khalil Gibran's childhood home and museum are located.

To begin our adventure, we made our way to the Dawra bus station, where we hopped on our bus to Bcharre. If you have been to Dawra before, you will have noticed that there are no signs that guide you on which bus to take. We did our research before and learned that a company called Transport Estephan takes you from the Abou Artine gas station near Dawra to Bcharre - but pay attention, the buses run on a schedule!

After just over 2 hours on the bus and 300,000 lira - nowadays \$3 - we arrived at a gas station, the closest stop to the Gibran museum.

In the gas station, we stopped for coffee and water. A very kind man

اشتهر باسم "النبي" بعد ما تُرجم كتابه الشعري الرائع لـ 110 لغات مختلفة ، وكان جبران خليل جبران شاعرًا وكاتبًا عربيًا خلق بي بشري. في هيدي الحلقة من Real Arabic ، رح نزور بشري ، المكان يلي فيه بيت ومتحف خليل جبران.

لنبش مغامرتنا، رحنا على محطة الباص بالدورا، وطلعنا بالباص على بشري. اذا كنت بالدورا من قبل، رح تلاحظ انو ما في علامات توجهك ل اي باص تاخذ. عملنا بحثنا وتعلمنا انو شركة اسمها " Transport Estephan " بتاخذك من محطة ابو ارتين القريبة من الدورة على بشري - بس نتبه باصاتهم بتشتغل على الوقت!!

بعد ساعتين و شوي على الطريق و ٣٠٠،٠٠٠ ل.ل - شي ٣ \$ هل ايام - وصلنا على محطة بنزين قريبة من متحف جبران خليل جبران.

ب محطة البنزين، وقفنا لنشرب قهوة. في زلمي كثير لطيف استقبلنا، و اصرينا

welcomed us, and we had to insist on paying a fair price, as he wanted to gift us our beverages because we were tourists.

But actually, here is a fun fact. In Bcharre, you don't need to buy water. There is clean, fresh running water in multiple spots of the city, including right outside and inside the Gibran museum, so bring your refillable bottle of water and spare a little plastic in your visit to Bcharre.

Back to the visit. From the gas station, we walked up for about 7 minutes before we reached the cave-style museum.

We were welcomed by Girl Scouts and an enormous statue of the Prophet's head.

The museum entrance fee is **200,000 Lebanese liras**, and you are given a guide that will explain, room by room, what you are looking at. No photos are allowed in the museum.

If you don't know much about Khalil Gibran, or if you know him for his poetry, you will be surprised that beyond being a poet and writer, Khalil Gibran was also a painter. In fact, his museum mostly showcases his paintings along with

ندفعوا مصاري ، لان كان بدو يضيفنا مشروباتنا لان نحنا سواح.

بس بالواقع ، هيدي حقيقة ممتعة. ب بشري مش لازم تشتري مياه. في مياه جارية نظيفة وعذبة في مناطق متعددة من المدينة ، بما فيها برا و جوا المتحف، فا جيب معك قنينة مياه فاضية وعبئها هنك لتورفر شوية بلاستيك خلال زيارتك لبشري.

منرجع لزيارتنا. من محطة البنزين ، مشينا شي ٧ دقائق قبل ما وصلنا على المتحف المصمم كا كهف.

رحبت فينا بنات الكشافة و تمثال ضخم لرأس (النبي) جبران .

تكلفة دخول المتحف ٢٠٠,٠٠٠ ل.ل يعني 2 \$ ، وبيعطوك دليل بيشرحلك، عن كل غرفة و عن كل لوحة بتشوفها ، ومش مسموح تصور بالمتحف.

اذا ما بتعرف كثير عن جبران ، او اذا بتعرفوا من شعروا، رح تتفاجئ انو جبران خليل جبران بلاضافة لانو شاعر و كاتب ، كمان كان رسام. في الواقع ، بيعرض متحفه في الغالب لوحاته جنباً إلى جنب مع بعض كتاباته ومجموعة كتبه الشخصية. من اللوحات الزيتية إلى

some of his writing and his personal book collection. From oil canvas paintings to pencil art, Khalil Gibran's artwork is carefully displayed in the 15 rooms in the museum, which are carefully situated and lit.

The Gibran Museum has restored after the war thanks to contributions from the Bulgarian and Japanese governments, which are acknowledged in different museum rooms.

The museum tour ends with a visit to The Prophet's resting site. Although he died in 1931 in the United States, his remains were transported to Bcharre in 1932, following a request written in his will.

In this last room, you can observe Gibran's tomb as well as a replica of his bedroom in the United States and the writing of the following phrase, which he requested: "I am alive like you and I am standing beside you. So close your eyes and turn around. See me in front of you". When you exit the tomb, you are back at the entrance, where some souvenirs can be purchased.

Following our visit to the museum, we walked to the city of Bcharre.

الرسم بالقلم الرصاص ، ويتم عرض أعمال خليل جبران الفنية بعناية في حوالي 15 غرفة في المتحف ، وهي مضاءة بعناية.

ترمم متحف جبران بعد الحرب بفضل مساهمات من الحكومتين البلغارية واليابانية ، ويلي اعترفت فيها غرف المتاحف المختلفة.

بنتتهي جولة المتحف بزيارة موقع استراحة الرسول. على الرغم من وفاته سنة 1931 في الولايات المتحدة ، نقلو رفاته إلى بشري سنة 1932 ، مثل ما طلب في وصيته.

في هذه الغرفة الأخيرة ، فيك تشوف قبر جبران بالإضافة إلى نسخة طبق الأصل من غرفة نومه في الولايات المتحدة وكتابة العبارة يلي طلبها: "أنا على قيد الحياة مثلك وأنا أقف بجانبك. لذا أغمض عينيك واستدر. انظر الي امامك ". لما تطلع من الغرفة الأخيرة ، فارح ترجع عند المدخل ، وبين فيك تشتري بعض الهدايا التذكارية.

بعد زيارتنا للمتحف ، مشينا إلى مدينة

Bcharre is located in the **Qadisha** Valley, giving us beautiful sights throughout.

Bcharre is very catholic, and this is made evident step by step. The museum made us hungry, so we walked to the busier area where we found a nice restaurant to have some shish Tawouk and rest.

After, we concluded our visit by visiting Khalil Gibran's childhood home where he was born. Unfortunately, it was closed on this day, but we hope you can enter when you visit!

Conveniently enough, the bus stop to return to Beirut is located in front of the Gibran house, right next to the big church.

This self-guided tour cost us about \$15 each, of course, this may vary depending on your appetite.

If you are in Lebanon for a longer period of time, we recommend you follow our steps and do your own self-guided tour to Bcharre and Khalil Gibran's museum and home, as it will save you several dollars,

however, if you are here on a short visit, an organized tour may be worth your time, as these also offer hikes and walks through the beautiful **Qadisha and Shouf** areas. You can find these tours

بشري. بتقع بشري في وادي قاديشا ، هيدا بيمينحنا مناظر حلوة في جميع الأماكن.

بشري ضيعة كاثوليكية ، وهذا واضح خطوة بخطوة. المتحف خلانا نحس بالجوع ، فامشينا ل السوق ولقينا مطعم لطيف لناكل شيش طاووق و نرتاح.

بعد هيدا ، ختمنا زيارتنا بزيارة بيت طفولة خليل جبران يلي خلق فيه. و للأسف ، كان مسكر بهيداك اليوم ، بس منأمل أنو تقدر تقوت لما تزور بشري!

بشكل ملائم ، بتقع محطة الباص لترجع إلى بيروت قدام بيت جبران ، حد الكنيسة الكبيرة مباشرة. كلفتنا هيدي الجولة حوالي 15 دولارًا لكل واحد ، طبعاً ، يمكن أنو يختلف هذا حسب رغبتك.

إذا كنت في لبنان لفترة أطول ، مننصحك باتباع خطواتنا وتعمل جولتك الخاصة إلى متحف وبيت خليل جبران ، فارح توفر شوية دولارات .

على اي حال ، إذا كنت هون في زيارة قصيرة ، يمكن تكون الجولة المنظمة بتستحق وقتك ، حيث إنها بتوفر كمان التنزه والمشي عبر منطقتي قاديشا والشوف الحلوين . فيك تلاقي هيدي الجولات عبر الإنترنت وتكلفها تقريباً

online and they roughly cost anywhere between 80 and 120\$, depending on what you are looking to do.

We hope this episode was insightful. Don't forget to pick up a copy of The Prophet in the language of your choice and read some of Gibran's wonders that made him world famous. And If this visit spiked your curiosity, don't forget to visit our Instagram account @realarabicpodcast, where we will be sharing photos of our visit.

ما بين 80 و 120 دولارًا ، حسب على شو عم تدور.